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Br(ik en MyKot  -  Studentenhuisvesting 

Brussel & Ik – Alles voor Stadstudenten (Br(ik) is één van de structurele partners van de 
Vlaamse overheid en de Vlaamse Gemeenschapscommissie (VGC) in het Brusselse 
Hoofdstedelijk Gewest en is zo mee verantwoordelijk voor de uitvoering van het Vlaams 
Brusselbeleid. De beheersovereenkomst liep af in 2015 en voor de periode 2016-2020 
werd een nieuwe overeenkomst tussen Br(ik en de Vlaamse overheid afgesloten. 

Deze legislatuur lanceerde men i.s.m. Plateforme Logement Étudiant (PLE) een nieuwe 
kotzoeker genaamd ‘MyKot’. Deze pagina verwijst op basis van taalkeuze door naar het 
kotenbestand van Br(ik of PLE. Daarnaast wordt er samen met de Gewestelijke 
Huisvestingsdienst werk gemaakt van een kotenlabel. In 2017 wil men ook de laatste 
fasen van de pilootprojecten ‘verzamelgebouwen’ aanvatten. Finaal selecteerde men uit 
de kandidaturen twee studentenhuisvestingprojecten: één op de site van Abattoir in 
Anderlecht en een tweede in het centrum van Brussel.

1. Aan hoeveel studenten zullen de twee in aanmerking genomen pilootprojecten plaats 
kunnen bieden? Wanneer schat men dat beide projecten afgerond zullen zijn?

2. Op welke andere manieren zal Br(ik trachten tegemoet te komen aan de naar 
schatting minimaal 9.000 extra studentenkamers die het Brusselse Hoofdstedelijk 
Gewest nodig heeft? Is er zicht op de initiatieven die de andere overheden in dit 
verband nemen?

3. Hoeveel studentenkamers worden er momenteel aangeboden op ‘MyKot’? Wat is het 
aandeel kamers dat de overheid in beheer heeft en wat is het aandeel van privé-
eigenaars? Wordt het integrale aanbod studentenkamers dat Br(ik beheert ook 
aangeboden op ‘MyKot’? Graag ook een opdeling van de kamers op basis van de 
verschillende overheden die ze beheren.

4. Hoeveel studenten vonden er d.m.v. ‘MyKot’ een studentenkamer? Graag een 
onderverdeling tussen het aantal Frans- en Nederlandstaligen.

5. Hoe evalueert de minister ‘MyKot’? Welke zaken zijn er voor verbetering vatbaar? 
Werden er al aanpassingen doorgevoerd? 

6. Kwam het kotenlabel van de Gewestelijke Huisvestingsdienst reeds tot stand? Zo ja, 
hoeveel studentenkamers kregen dit label al toegewezen? Zo niet, wanneer zal het 
label tot stand komen? Zal het label verplicht worden of blijft het eerder een 
keurmerk zoals u reeds aangaf in de beleidsbrief?



7. Op welke manier concretiseerde Br(ik deze legislatuur het drietalig onthaalbeleid 
voor expats zoals dat in het regeerakkoord vermeld staat? Werden er na de 
aanslagen acties ondernomen m.b.t. de internationale studenten?
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1. Het project ‘Abattoir’ (Anderlecht) voorziet voor het gedeelte ‘studentenhuisvesting’ in 
49 kamers met gemeenschappelijke ruimtes en 16 à 20 zogenaamde ‘shared studio’s’, 
waar 2 studenten een aparte slaapkamer hebben maar de andere voorzieningen 
(kitchenette, sanitair, …) delen. Het project K-Druum (Centrum, Brussel-Stad) voorzag 
initieel in 12 units voor studentenhuisvesting maar de kwaliteitskamer, die de 
pilootprojecten begeleidt, wil dit optrekken tot 20. In totaal zouden beide projecten 
aan 90 à 100 studenten plaats kunnen bieden. Het volledige traject van de projecten 
is uitgetekend, met als grote onbekende de tijd die nodig is om de bouwvergunningen 
te bekomen (zes maanden tot een jaar). Een realistische inschatting gaat uit van een 
oplevering ten laatste in 2020. Meer informatie over de pilootprojecten en het 
gevolgde traject vindt u op de website van de Vlaamse Bouwmeester 
(http://www.vlaamsbouwmeester.be/nl/subsite/studenten-maken-stad). 

2. De raming van een tekort van 9.000 studentenkamers moet geactualiseerd worden. 
De afgelopen twee jaar kwamen heel wat vastgoedpromotoren met 
studentenhuisvesting op de markt, vooral met aanbod in het hogere prijssegment. In 
bepaalde zones dreigt er verzadiging van het type ‘studio’, terwijl op andere plaatsen 
nauwelijks nieuwe studentenhuisvesting ontwikkeld wordt. Er is vooral nood aan 
projecten met eenvoudige, betaalbare kamers met gemeenschappelijke voorzieningen. 
De vraag hoeveel units er te kort zijn in Brussel hangt altijd samen met de vraag waar 
dat tekort zich situeert en aan welk type (kamer, kamer met sanitair, studio) er 
behoefte is. Het zou nuttig zijn mocht de Brusselse overheid dit in kaart laten 
brengen.

3. Langs de portaalwebsite van MyKot (https://mykot.be) komt men terecht in de 
databestanden van respectievelijk Br(ik ofwel PLE, op basis van de gemaakte 
taalkeuze. Voor wat het Br(ik-aanbod op MyKot betreft, kan ik meedelen dat dit op 5 
april 2017 uit 4.130 units bestond, waarbij een bezettingsgraad van circa 96% bereikt 
wordt. In dit aanbod beheert Br(ik 419 koten rechtstreeks . De bezettingsgraad van de 
Br(ik-koten is ook 96%. In de Br(ik-koten zijn er momenteel 31 nationaliteiten in 
lange-termijn-huur (long stay, een huurcontract voor 12 maanden) en 28 
nationaliteiten in kortverblijf (short stay). De internationalisering van de Br(ik-
huurders is structureel geworden.

4. De vraag hoeveel studenten er door bemiddeling van MyKot een kamer gevonden 
hebben, kan niet worden beantwoord omdat in de meeste gevallen een 
geïnteresseerde student rechtstreeks contact opneemt met de verhuurder.

5. MyKot werd gelanceerd op 22 februari 2017. De ontwikkeling van de kotzoeker –
waarvan de release gepland was voor september 2016 - liep aanzienlijke achterstand 
op omwille van technische problemen in de programmatie. Momenteel loopt er een 
testfase. Br(ik monitort deze fase op dagelijkse basis en technische problemen zijn 
doorgaans binnen de 24 uur verholpen. Het gaat hier vrijwel uitsluitend om kleine 
problemen, grote bugs lijken niet voor te komen. De huisvestingsdienst van Br(ik voor 
de privémarkt wordt wel intensief bevraagd als helpdesk, vooral door de verhuurders. 
De officiële lancering van MyKot is gepland bij de opstart van het academiejaar 2017 – 

http://www.vlaamsbouwmeester.be/nl/subsite/studenten-maken-stad
https://mykot.be


2018. Streefdoel is dat de kotzoeker dan optimaal werkt en alle kinderziektes 
weggewerkt zijn.

6. Het Gewestelijk kotenlabel is nog niet van kracht. Het streefdoel is om dit label nog 
tijdens 2017 operationeel te maken. Het label zal niet verplicht zijn. De eigenaars 
kunnen het label op eigen verzoek aanvragen wanneer ze aan een aantal criteria 
voldoen (conformiteit, brandveiligheid, energieprestatiecertificaat, ..). De administratie 
van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest is bevoegd om het label toe te kennen. Er is 
geen voorafgaandelijke controle: wel wordt er controle uitgevoerd bij een klacht. 
Indien blijkt dat het label onterecht werd toegekend (valse verklaring bijvoorbeeld), 
kan de administratie het intrekken.

7. De jaarplannen van Br(ik bevatten een specifiek luik ‘internationalisering’ met de 
acties ten bate van internationale studenten. De website en het drukwerk 
(bijvoorbeeld de jaarlijkse ‘Brussel&ikgids’) worden in het Engels en soms in het Frans 
vertaald. Onmiddellijk na de aanslagen van 22 maart startte Br(ik in samenwerking 
met de communicatiediensten van de instellingen voor hoger onderwijs in Brussel een 
brede imago- en wervingscampagne onder het motto ‘Many places, more faces’. 
Hiervoor maakte het een extra budget van 200.000 EUR vrij. Bij de inschrijvingen 
voor het academiejaar 2016-2017 in de Brusselse Nederlandstalige instellingen voor 
hoger onderwijs bleek dat bepaalde opleidingen een relatief kleine terugval kenden 
(meestal gaat het hier om de keuze voor een gelijkaardige opleiding in eigen regio in 
Vlaanderen) maar er was geen algemene neerwaartse trend. Het Nederlandstalig 
hoger onderwijs in Brussel heeft dus goed stand gehouden ondanks de rampzalige 
gebeurtenissen.


